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Studentům v Plzni chybí zhruba tisíc lůžek, koleje navíc
podražily
Plzeň - Začátek nového akademického roku přináší studentům v Plzni i starosti s ubytováním. Nejenže se ubytování
nedostává zhruba tisícovce posluchačů, vysokoškolské koleje letos podražily kvůli vyšší dani z přidané hodnoty zhruba
o pět procent.
Studenti nyní zaplatí za lůžko měsíčně od 460 do 1400 korun podle toho, kde jsou ubytováni. Konstatoval to rektor
Západočeské univerzity v Plzni Josef Průša. Pokud by sněmovnou prošla novela zákona o DPH, mohlo by se ubytování
vysokoškoláků znovu vrátit do pětiprocentní sazby daně. Mnozí studenti nebudou mít ani možnost na koleji bydlet.
„Letos se na kolej nedostalo asi devět set až tisíc lidí, kteří o ni žádali. A ti teď shánějí nějakou jinou alternativu,“ říká
předseda Stavovské unie studentů Jiří Sojka. Studentská organizace vytváří databázi nabídek podnájmů a pronájmů,
do níž přijde denně nahlédnout čtyřicet až padesát lidí. „Máme různé možnosti, které jim můžeme nabídnout. Ale je
jich málo,“ podotýká Sojka.
„Můžeme nabídnout ubytování od podnájmu v bytě přes samostatné bydlení v rodinném domku až třeba po ubytovny,
ale jen v omezeném množství. Proto bychom uvítali, kdyby každý, kdo uvažuje, že by pronajal nějaký byt či místnost
studentům, přišel k nám.“ To znamená do budovy v sadech Pětatřicátníků 16, kde lidé ze Stavovské unie nabídku zváží a
zpracují. „Optimální výše nájmu je do dvou tisíc korun za osobu a měsíc. Dražší už je pro studenty jen obtížně dostupný.
Ale každý pronajímatel může mít samozřejmě svou vlastní představu. My nabídneme studentům vše bez omezení. Zda
se rozhodnou pro to či ono, už je jejich věc,“ konstatuje Sojka.
Západočeská univerzita má s kolejemi potíže stejně jako v předcházejících letech. Nejenže chybějí lůžka, ale některé
objekty jsou zastaralé a ve špatném stavu. V Plzni je k dispozici 3800 a v Chebu 200 lůžek, ale studenti obvykle
požadují až o tisícovku míst více. Dvě třetiny lůžek má univerzita ve vlastních objektech, další třetinu má nasmlouvanou
s privátními ubytovateli. „Letos se nám u nich podařilo nasmlouvat zhruba o 120 lůžek více než loni, ale to je pořád málo.
Situace se sice o něco zlepší od příštího akademického roku, kdy bude v přestavěném objektu kasáren na Borech pro
studenty dalších 160 lůžek, ale ani to nebude stačit,“ uvedl rektor Josef Průša.
Ten si je vědom toho, že toto opatření dlouholeté problémy nevyřeší. Na výstavbu nových kolejí ale univerzita nemá
peníze.
Rektor by nejraději viděl, kdyby nové ubytovny postavili soukromí investoři a poté je univerzitě pronajali nebo provozovali
sami. Univerzita má sedm fakult. Loni zde studovalo 13 500 studentů a pracovalo 1800 zaměstnanců. Rektor odhaduje,
že studentů bude letos přes 14 tisíc. Zápisy ještě neskončily.


